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摘要 

 

本次主要拜訪南錫狂犬病及野生動物實驗室的 Florence liquet 博士

以及巴斯德研究院的 Hervé Bourhy 博士，此兩個實驗室皆屬於 世

界衛生組織（WHO）狂犬病研究參考合作中，本次報告中將介紹拜

訪情形及討論的內容。美洲狂犬病研討會是每年由美國、加拿大及

墨西哥輪流舉辦的狂犬病研討會，演講討論內容涵蓋狂犬病公共衛

生、預防治療、流行病學與分子生物研究，在 Florence liquet 博士

的相邀下今年度特別前往共同發表 “台灣鼬獾狂犬病病毒在小鼠的

複製特性”一篇報告，本次報告中一併分享美洲狂犬病研討會的收

穫。 
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Abstract  

The main purposes of France trip are visiting Dr. Florence liquet at Nancy Laboratory 

for Rabies and Wildlife and Dr. Hervé Bourhy at Pasteur Institute, both two belonging 

to WHO Collaborating Centres for Rabies Research. In this presentation, the visit 

overview and contents of discussions were introduced. The annual RITA (Rabies in the 

Americas) conference is held alternatively in the U.S., Canada, and Mexico. Varivus 

researches related to rabies are all public in health, prevention medicine, epidemiology, 

and discussed in the conference. This year, invited by Dr. liquet, the author has attend 

RITA for co-publishing a research paper titled “Replication Properties of Taiwan Ferret 

Badger Rabies Virus in Mice.” Besides, the information obtained from RITA 

conference were introduced as well. 

 

 


